

## **Annex A of the ERCA-Safety Alert 1/2007 (informative):**

**Please note that this letter is only attached to inform about the message provided by PRCA.**

### *1/2007 Strandvise® connectors*

*This message was sent by the PRCA. Please reconsider the utilization of strandvises produced by MacLean Power Systems since the manufacturer does not allow any application on ropes courses.*

#### *Ropes Course Advisory - Strandvise*

*Recently a Qualified Ropes Challenge Course Professional attempted to purchase strandvise devices from a well known challenge course equipment supplier. They were informed by the supplier that MacLean Power Systems had ordered them not to sell these devices for use on ropes courses anymore. This in conjunction with mandated requirements associated with the on-going ANSI Industry Standard resulted in the PRCA immediately contacting MacLean Power Equipment to determine the problem.*

*MacLean Power Systems had recently been named in a personal injury/product liability suit involving the use of a counterfeit strandvise on a ropes course. Discovering that their products are still in use, the MacLean - Fogg Company was highly disturbed as they feel that at the time of their November 27, 2000 Application Advisory they had adequately and clearly indicated that their product was not designed nor intended for ropes challenge course usage in any application with or without back up.*

*The PRCA has attempted to negotiate a moratorium on MacLean's Advisory to allow courses time to effect replacement of these devices without result. MacLean Power Systems has notified its' distributors again that they are not to sell this product for ropes challenge course installations and has requested that the PRCA notify the challenge course industry not to "utilize Strandvise® connectors in any ropes challenge course design, construction or installation." For further information, including copies of the MacLean Power Systems advisory and letter, liability concerns, etc. visit the Professional Ropes Course Association's web site at [www.prcainfo.org](http://www.prcainfo.org).*

## **Anhang A des ERCA - Warnhinweis 1/2007 (informativ):**

Bitte beachten Sie, dass wir diesen Brief von PRCA nur zur Information anhängen.

*1/2007 Strandvise®*

### **Seilgarten Empfehlung – Strandvises®**

Kürzlich haben Kollegen im Seilgartenbereich versucht, Strandvises® von einem gut bekannten Ausrüstungslieferanten für Seilgartenbedarf zu kaufen. Der Lieferant teilte ihnen mit, dass MacLean Power Systems sie angeordnet hätte, keine weiteren Strandvises® zur Nutzung auf Seilgärten zu verkaufen.

Dieser Vorfall, in Verbindung mit den Vorschriften bezüglich des bestehenden ANSI Industrie Standards, hat die PRCA unverzüglich dazu veranlasst, mit MacLean Power Equipment in Verbindung zu treten, um dieses Problem zu erkunden.

MacLean Power Systems war kürzlich Bestandteil eines Gerichtsverfahrens, in dem es um die Klärung von Personen- und Produkthaftung ging aufgrund eines nachgebauten Strandvises®, das auf einem Seilgarten benutzt worden war.

Die Tatsache, dass ihre Produkte immer noch auf Seilgärten eingesetzt werden, rief bei der Firma MacLean-Fogg grosse Beunruhigung und Befremden aus, zumal MacLean-Fogg in einer Sicherheitsmitteilung vom 27. November 2000 klar und deutlich mitgeteilt hatte, dass ihr Produkt weder zum Gebrauch auf Seilgärten konzipiert noch geplant worden wäre, weder mit oder ohne Back-up.

Die PRCA hat ohne Erfolg versucht, einen Aufschub des Inkrafttretens der Sicherheitsempfehlung von MacLeans zu verhandeln, um Seilgartenbetreibern ausreichend Zeit zu geben, Strandvises® zu ersetzen.

MacLean Power Systems hat erneut seine Vertriebsfirmen dazu angehalten, keine Strandvises® an Seilgartenbauprojekte zu verkaufen. MacLean Power Systems hat ebenso verlangt, dass die PRCA die Seilgartenindustrie davon unterrichtet, dass „Strandvise® Verbindungen in keinerlei Seilgartenentwürfen, Seilgartenkonstruktionen oder Seilgarteninstallationen benutzt werden dürfen.“ Für weitere Informationen, inklusive Kopien der Sicherheitsempfehlung und des Briefs der Firma MacLean Power Systems, sowie eventueller Haftungsfragen usw., gehen Sie bitte auf die Website der Professional Ropes Course Association [www.prcainfo.org](http://www.prcainfo.org)